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Na serveru aktuálně.cz byla v dubnu tohoto roku uvedena 
zpráva o tom, že se na jednací stoly vrátilo téma trasy dálnice 
D3. Při hledání další zprávy na toto téma lze pomocí internetu 
dospět během chvíle k neradostnému zjištění: dálnici můžeme 
mít přímo za humny. V materiálech, které popisují obnovené 
rozhodovací řízení o trase dálnice, stojí, že „s ohledem na ne-
gativní postoje části veřejnosti k návrhu tzv. Stabilizované vari-
anty dálnice a také s ohledem na dopady z provozu na životní 
prostředí v urbanizovaném území a začlenění tohoto technic-
kého díla do krajiny bylo rozhodnuto o vypracování studie, kte-
rá by znovu ověřila možnosti vedení trasy dálnice D3 v koridoru 
dle dříve zpracovaných studijních prací firem Zenkl-Vyhnánek
a Atelier PROMIKA.“

Pokud ještě stále netušíte, o co jde, jste na dobré cestě stát 
se po zásluze šťastným obyvatelem území, které budou křížit 
dvě velké dálniční trasy a velký železniční koridor. Varianta 
PROMIKA totiž navrhuje trasu, která vede z dálnice D1 dvě-
ma možnými oblouky. První pravděpodobně přes Senohraby, 
druhý by zasáhl spojnici Horní Lomnice – Zaječice – Pětihos-
ty. Z této části dokumentu citujeme „varianta A2… po křížení 
s D1 na 15. km (Popovice)… pokračuje levým obloukem kolem 
osady Horní Lomnice do prostoru mezi obce Zaječice a Miro-
šovice. V prostoru jižně od Pětihost navrhovaná trasa vstupuje 
přímo do trasy stávající silnice I/3 atd. Varianta A1 se od trasy 
A2 odpojuje v poloze severně od obce Voděrádky, pak je vede-
na v souběhu s novou železniční tratí do prostoru východně od 
Otice, kde železniční trať v podjezdu kříží, pokračuje směrem 
na jih… dále pokračuje po severozápadním obvodu obce Miro-
šovice až k připojení na trasu varianty A2 v okolí Pětihosty.“ 

Kdo zná místopis, dovede si představit, že obyvatele zmí-
něných obcí, ale i východní části Pyšel, by čekal život v těsném 
sousedství protihlukové stěny a mnohem více „vymožeností“, 
které těsné sousedství dálnice poskytuje (prašnost, vibrace, 
rakovinotvorné látky z výfukových plynů atd.). Možná, vzhle-
dem ke článku MF Dnes z 12. 5. „Nové dálnice: klikaté, strmé“ 
by ani protihluková stěna nebyla, protože „na stavbu dálnic je 
třeba asi 15 až 20 mld. korun“… a podle šéfa Ředitelství silnic  
a dálnic Brunclíka „…je na čase, aby některé trasy kopírova-
ly povrch více než dříve“ a dále je v článku uvedena nutnost 
omezit prvky architektonicky, krajinářsky a ekologicky přitažli-
vé (např. vysoká křížení, mosty atd.), ale drahé. Podle vlády se 
dálnice zkrátka stavět musí, když nejsou peníze, tak se prostě 
bude stavět levněji. 

Dálnice D3 – PROMIKA stále živá Jak vypadá další varianta, kudy by dálnice mohla vést?
Tzv. Stabilizovaná trasa je již mnoho let navrhována jako 

napojení Pražského okruhu s vyústěním u Poříčí nad Sázavou. 
Obce a chatové oblasti, které leží v blízkosti trasy, již v roce 
1995 založily sdružení KLID proti stavbě této varianty. Mezi ob-
cemi a chataři této oblasti rozhodně nepanuje názorová jednota 
(viz např. stránky ekologického hnutí Arnika) a část obyvatel či 
rekreantů by dálnici přivítala, přesto se občanskému sdružení 
Klid daří tuto variantu torpédovat. Přitom se jedná především  
o oblast rekreační, zatímco varianta PROMIKA těžce zasahuje 
místa určená k trvalému bydlení. Největším argumentem je při-
tom ekologické hledisko, zejména fragmentace krajiny a zatíže-
ní obcí hlukem, prachem, exhalacemi apod. Rekreanti mají prá-
vo na čistý vzduch a hezkou krajinu, ale stálý obyvatel nikoliv?

Klobouk dolů před občanským sdružením, které dosáhlo 
několikerého opětovného projednávání trasy, a to i ve chvílích, 
kdy se varianta Stabilizovaná zdála být tou jedinou možnou!

Co jsme udělali my, abychom se ubránili variantě PROMI-
KA? Nejprve se zdálo, že trpně čekáme na výsledek jedná-
ní „těch nahoře“ a nevyjadřujeme stanovisko. Poté, co se mi 
ozvalo několik zastupitelů Pyšel s odpovědí na moje otázky 
stran aktivit anti-PROMIKA, se zdá, že to tak zlé není. Existuje 
sdružení starostů proti variantě PROMIKA, některé obce si ne-
chaly zpracovat posouzení zátěže, kterou by provoz dálnice pro 
blízké obce představoval. Tyto informace však zatím postrádají 
systematičnost, takže zatím není možné podat zprávu o tom, 
„co – kdo – kdy – kde – s jakým výsledkem“ dojednal. Mám 
příslib, že se starosta Pyšel Vosický k tomuto tématu veřejně 
vyjádří v Pyšelských listech.

Pak se snad situace vyjasní a my, občané dotčených obcí, 
se budeme moci zorientovat, případně sejít a naplánovat ak-
ce směřující k záchraně zbytku hezké krajiny, čistého vzduchu  
a (relativního) klidu. 

Měli bychom se poučit od občanského sdružení Klid a vyjá-
dřit také svůj názor, nikdo to za nás totiž neudělá. Znáte přeci 
staré přísloví: „Kdo hledá pomocnou ruku, najde ji v prodlouže-
ní vlastního ramene.“ Libuše Arnoštová, Zaječice

libuse.arnostova@centrum.cz
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ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE SENOHRABY ZE DNE 21. 4. 2009

Zápis č. 4

Přítomni: Zahradník, Kubelová, Kraut, Dvořák, Vrbová, 
Páleníček, Beneš
Omluveni: Průšová, Saro
Zapisovatel: Dvořák
Ověřovatelé zápisu: Kubelová, Páleníček 
Návrhová komise: Beneš, Kraut

Program: 
1. Přivítání, kontrola účasti, volba zapisovatele, ověřovate-

lů zápisu a navrhovatelů usnesení. 
2. Schválení zápisu z minulého zastupitelstva č. 3 ze dne 

26. 3. 2009
3. Složení slibu nového člena zastupitelstva obce (dále 

ZO) za odstupujícího dle § 69 zákona 128/2000 Sb.,  
o obcích

4. Projednání a schválení závěrečného účtu hospodaření 
obce a zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření za 
rok 2008

5. Projednání převodů pozemků v ulicích Klánovka a Hlav-
ní

6. Různé
7. Návrh na usnesení
8. Závěr

1) Zastupitelstvo obce schvaluje zápis č. 3/2009 z veřejné-
ho zasedání z 26. 3. 2009.
Hlasování: Pro Kraut, Zahradník, Kubelová, Dvořák, Pále-
níček. Zdržel se Beneš, Vrbová.

2) Ke dni 9. 4. 2009 odstoupil z funkce člena zastupitel-
stva obce Senohraby ing. František Petřík a k 15. 4. 2009 
ing. Michal Kučaba. V souladu s odst. 1, § 56, zákona  
č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změ-
ně některých zákonů v platném znění se stal dnem 10. 4. 
2009 členem zastupitelstva obce MgA. Jan Páleníček, by-
tem Senohraby, Nad Stráněmi 343 a k 16. 4. 2009 paní Ja-
na Vrbová, bytem Senohraby, Klánovka 325.
Na dnešním veřejném zasedání ZO dle § 69 zákona 128/
2000 Sb., o obcích složili slib člena zastupitele obce a bu-
de jim předáno osvědčení, že se stali členy zastupitelstva 
obce Senohraby.

3) Projednání a schválení závěrečného účtu hospoda-
ření obce a zpráva o výsledku přezkoumání hospoda-
ření za rok 2008 (ZO dostali tento materiál k prostudo-
vání).
Přezkoumání hospodaření obce provedl Krajský úřad Stře-
dočeského kraje, Praha, kontrolní oddělení dne 23. 3. 
2009 (viz – Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaře-

ní obce a závěrečný účet hospodaření obce za rok 2008 
jsou přílohou tohoto zápisu). Přezkoumání bylo provedeno 
v souladu se zákonem č. 420/2004 Sb., o přezkoumávání 
hospodaření územních samosprávných celků a dobrovol-
ných svazků obcí.
Závěr zprávy zní: nebyly zjištěny chyby a nedostatky.
Hlasování: Pro: Kraut, Dvořák, Beneš, Kubelová, Pálení-
ček, Dvořák. Zdržel se: Vrbová.

4) Projednání převodů pozemků v ulici Hlavní
Po dokončení akce krajského úřadu – narovnání silnice III/
6031 v obci Senohraby – byl vyhotoven geometrický plán 
skutečného stavu. Na základě tohoto geometrického plánu 
a územního rozhodnutí dojde k převodu pozemků mezi:
1. obcí a krajským úřadem
2. krajským úřadem a panem Havlíčkem
3. obcí a panem Havlíčkem

Takto:
1. a) Díl „E“ pozemku ppč. 473/3, výměra pozemku 61 m2, 

ostatní plocha silnice, k.ú. Senohraby, vlastník Obec 
Senohraby, bude převeden do vlastnictví Středočeského 
kraje.
b) Díl „G“ pozemku st. ppč. 28/2, výměra pozemku 
75 m2, ostatní plocha – silnice, k.ú. Senohraby, vlast-
ník Obec Senohraby, bude převeden do vlastnictví 
Středočeského kraje.
c) Díl „I“ pozemku st. ppč. 28/4, výměra pozemku 15 m2, 
ostatní plocha – silnice, k.ú. Senohraby, vlastník Obec 
Senohraby, bude převeden do vlastnictví Středočeského 
kraje.

2. Zastupitelstvo obce bere na vědomí převod pozemku me-
zi Středočeským krajem a panem Františkem Havlíčkem  
a paní Jaroslavou Havlíčkovou takto:
a) Díl „C“ pozemku ppč. 476/1, výměra pozemku 96 
m2, ostatní plocha – jiná plocha, k.ú. Senohraby, vlast-
ník Středočeský kraj, bude převeden do vlastnictví  
pana Havlíčka a paní Havlíčkové.

3. Zastupitelstvo obce souhlasí s žádostí o prodej pozem-
ku mezi Obcí Senohraby a panem Františkem Havlíč-
kem a paní Jaroslavou Havlíčkovou takto:
a) Díl „A“ pozemku ppč. 473/1, výměra pozemku 5 m2, 
ostatní plocha – jiná plocha, k.ú. Senohraby, vlast-
ník Obec Senohraby, bude prodán do vlastnictví pana 
Havlíčka a paní Havlíčkové za 1250,- Kč/m2. 

Starosta se pokusí získat od Středočeského kraje kompen-
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zaci za bezplatný převod pozemků z obce na Středočeský 
kraj.
Hlasování: Pro: Kraut, Zahradník, Dvořák, Vrbová, Pálení-
ček. Zdržel se: Beneš, Kubelová.

5) Projednání převodů pozemků v ulici Klánovka
Pro dokončení narovnání vlastnických vztahů k pozemkům 
– místní komunikace Klánovka – je potřebné přijmout ná-
sledující:
Pozemky PK 88 díl a, o výměře 141 m2, a PK 88 díl b,  
o výměře 6 m2, jsou a nadále i budou využívány jako ostat-
ní plocha – ostatní komunikace, ulice Klánovka. Jedná se 
o poslední dva díly, které dosud nejsou ve vlastnictví obce. 
Po převodu výše uvedených pozemků požádá Obec Seno-
hraby o souhlas se sloučením pozemků ppč. 33/31, 33/17, 
33/18, 33/19, 33/20, 484/4, 88/5, 484/3, PK 88 díl a, PK 88 
díl b do jednoho pozemku, který tvoří ulici Klánovka, a ten-
to pozemek bude ve vlastnictví obce.

ZO souhlasí s bezplatným převodem pozemků PK 88 díl a, 
o výměře 141 m2, a PK 88 díl b, o výměře 6 m2. Současným 
vlastníkem pozemků je paní Anna Čiháková. Novým vlast-
níkem pozemků bude Obec Senohraby. Pozemky jsou vy-
užívány jako ostatní plocha – ostatní komunikace. Převod 
pozemků se uskuteční za účelem uvedení do souladu se 
skutečným stavem.
Hlasování: Pro: Zahradník, Dvořák, Kraut, Páleníček, Be-
neš, Kubelová. Zdržel se: Vrbová.

6) Řešení problematiky odvodnění rek. domu č.e. 0184 
v ul. Na Požáru (viz dopis, který ZO obdrželi v elektro-
nické podobě).
Na základě žádosti a navrhovaného řešení ing. Michala No-
váka doporučuji ZO přijmout jeho návrh a proplatit mu na 
základě dokladů částku 9500,- Kč za materiál, který bude 
nutno použít na odvodnění rekreačního domu č.e. 0184. 
Hlasování: Všichni pro. 

7) Žádost SDH Senohraby o finanční příspěvek 2000,-
Kč na zajištění Hasičského dne 2009, který se bude konat 
dne 6. června 2009. ZO souhlasí a bude řešeno v rámci 
rozpočtu pro tyto účely.

8) Rezignace členů redakční rady a kulturní komise, 
což bylo oznámeno dopisem dne 16. 4. 2009. ZO bere 
tuto skutečnost na vědomí a odstupujícím členům za je-
jich dlouholetou snaživou práci děkuje a přeje jim hod-
ně úspěchů při uskutečňování jiných společenských 
aktivit.

Návrh na usnesení: 
Usnesení č. 26/2009: ZO rozhodlo a schvaluje celoroč-
ní hospodaření obce a závěrečný účet obce za rok 2008 
včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce 
za rok 2008 bez výhrad.

Usnesení č. 27/2009: ZO rozhodlo a souhlasí s převo-
dy pozemků ul. Hlavní takto:
1. a) Díl „E“ pozemku ppč. 473/3, výměra pozemku 61 m2, 

ostatní plocha silnice, k.ú. Senohraby, vlastník Obec 
Senohraby, bude převeden do vlastnictví Středočeského 
kraje.
b) Díl „G“ pozemku st. ppč. 28/2, výměra pozemku 
75 m2, ostatní plocha – silnice, k.ú. Senohraby, vlast-
ník Obec Senohraby, bude převeden do vlastnictví 
Středočeského kraje.
c) Díl „I“ pozemku st. ppč. 28/4, výměra pozemku 15 m2, 
ostatní plocha – silnice, k.ú. Senohraby, vlastník Obec 
Senohraby, bude převeden do vlastnictví Středočeského 
kraje.

2. Zastupitelstvo obce bere na vědomí převod pozemku me-
zi Středočeským krajem a panem Františkem Havlíčkem  
a paní Jaroslavou Havlíčkovou takto:
a) Díl „C“ pozemku ppč. 476/1, výměra pozemku 96 m2, 
ostatní plocha – jiná plocha, k.ú. Senohraby, vlastník 
Středočeský kraj, bude převeden do vlastnictví pana 
Havlíčka a paní Havlíčkové.

3. Zastupitelstvo obce souhlasí s žádostí pana Františka 
Havlíčka a paní Jaroslavy Havlíčkové o prodej pozem-
ku díl „A“ pozemku ppč. 473/1, výměra pozemku 5 m2, 
ostatní plocha – jiná plocha, k.ú. Senohraby, vlastník 
Obec Senohraby za cenu 1250,- Kč/m2.

Usnesení č. 28/2009: ZO rozhodlo a souhlasí s převo-
dy pozemků ul. Klánovka takto:
ZO souhlasí s bezúplatným převodem pozemků PK 88 díl 
a, o výměře 141 m2, a PK 88 díl b, o výměře 6 m2. Součas-
ným vlastníkem pozemků je paní Anna Čiháková. Novým 
vlastníkem pozemků bude Obec Senohraby. Pozemky jsou 
využívány jako ostatní plocha – ostatní komunikace. Pře-
vod pozemků se uskuteční za účelem uvedení do souladu 
se skutečným stavem.

Usnesení č. 29/2009: ZO rozhodlo a souhlasí s navr-
hovaným řešením problematiky odvodnění rek. domu č.e. 
0184 v ul. Na Požáru (viz dopis, který je přílohou tohoto zá-
pisu) a proplatit ing. Novákovi na základě dokladů částku 
9500,- Kč za materiál, který bude nutno použít na odvod-
nění tohoto rekreačního domu. Odpovědnost za funkčnost 
stavby ponese ing. Novák.

Hlasování o usnesení: Pro: Zahradník, Dvořák, Kraut, Pá-
leníček, Beneš, Kubelová. Zdržel se: Vrbová.

Zasedání ukončeno: 21.30

Zapsal: Dvořák
Ověřovatelé zápisu: Kubelová, Páleníček 
Schválil: Zahradník
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Letos naše škola vyzkoušela něco nového 

– vyrazili jsme do ekocentra libereckého kra-

je na školu v přírodě s organizovaným progra-

mem. A šlápnutí do neznáma se vyplatilo – pro-

gram byl bohatý, děti si mohly vyzkoušet věci, které 

jim běžně ve škole nemůžeme nabídnout – přímý kontakt 

s domácími zvířaty (ovce, kozy, koně, prase), péči o koně 

včetně čistění stájí a jízdy, výzkum půdy pomocí sondy, 

pozorování ptactva dalekohledy a další. Nezapomně-

li jsme ani na poznávání místního kraje – jeden den byl 

zasvěcen putování po naučné stezce Oldřichovské háje  

a skály.

Cestou zpět jsme ještě navštívili zámek Frýdlant.

Celý pobyt se opravdu vydařil, děti mají spoustu zážit-

ků, na které budou dlouho vzpomínat.

Více fotografií na www.skolasenohraby.rajce.net.

Monika Přibíková 

Č. 1 – snímek 019 z dílu I – Na naučné stezce

Č. 2 – snímky P5140023, nebo P5140025, nebo P5140056 z dílu II– program 

Člověk a kůň

Č. 3 – snímek 006 z dílu VI – zkoumání půdy, program Výprava do podzemí

Nebo jakékoli jiné, které se vám budou zdát vhodné – za albem je vždy jeho popis, 

který lze použít i na popis fotek…

Oldřichov v Hájích, 
ekocentrum STŘEVLIK 
11. – 15. května 2009

Zkoumání půdy, program Výprava do podzemí

Na naučné stezce
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BLAHOPŘEJEME
Měsíc květen přináší řadu životních výročí. Prvním je 
krásné životní jubileum paní Františky KUBŮ, která 
na 1. máje oslavila krásné 91. narozeniny.

„Kulatou“ dekádu se sedmičkou zahájí pan Jiří 
NOVÁK a pan Zdeněk MIKOLÁŠEK. Dalšími ju-
bilanty se sedmičkou na začátku jsou paní Milada 
ŠÁCHOVÁ, Olga JIRÁSKOVÁ, Zlata HOMOLKOVÁ, 
Marie LAMAČOVÁ a paní Milada BLÁHOVÁ, páno-
vé Václav PODANÝ a Karel PŘÍHODA. Paní Věra 
OPIČKOVÁ a pan Zdeněk SLÁDEK oslaví životní vý-
ročí s osmičkou na začátku.

Naši milí oslavenci, srdečně Vám blahopřejeme 
k Vašemu výročí a ze srdce přejeme, abyste si ve 
zdraví, krásné životní pohodě a v lásce užili ještě 
dlouhou řadu šťastných let.

    
ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD
Dne 3. dubna 2009 po tragické nehodě nás navždy 
opustila paní Marie HAŠKOVÁ.
Čest její památce.

    
NARODILI SE
V únoru do Senohrab přiletěl čáp hned třikrát. Na-
vštívil rodinu HRDLIČKŮ, kam uložil do kolébky syna 
Adama, v rodině MANINŮ dcerku Janičku a u VY-
TÁSKŮ synka Lukáše.

V dubnu se narodili Karolínka KOSOVÁ a Ondřej 
SVOBODA.

Šárka Sovová

Svět leží přede mnou v šíř i dál, budu 
v něm šťasten jako král… Nejen se hr-
bit nad záhonky a do nekonečna bojovat 
s plevelem, mšicemi a všelijakou žou-
želí, ale také se rozhlédnout, jak jsou 
Čechy krásné, Čechy mé.

Díky štědré ruce obecního úřadu, 
který nám již po tři roky věnuje po 10 000 
Kč, a díky naší píli může zorganizovat 
Klub zahrádkářů dva až tři zájezdy po 
republice. Pořádáním zahrádkářských 
akcí – jarní, dušičkové a adventní trž-
nice, vyděláme tolik, abychom mohli do-
tovat autobus na zájezdech. Jsme vět-
šinou důchodci, a tak bychom nemohli 
zaplatit skutečnou cenu cesty. A navíc 
– zahrádkářské akce nám dávají jistotu, 
že jsme ještě schopni zastat kus práce, 
užijeme při tom i legraci a nemáme pocit 

osamocení. Pracujeme s radostí a pro 
radost lidí.

Letos jsme koncem dubna uspo-
řádali zájezd, jehož hlavním lákadlem 
mělo být tak často propagované subtro-
pické zahradnictví Roztoky-Kruh. Ne, 
že by měli malý výběr. Jenže honosný 
přívlastek „subtropické“ člověka inspiro-
val k očekávání bohatých skleníků s ci-
zokrajnými rostlinami. Nic cizokrajného 
tam nebylo. 

Pak jsme se podívali do Jilemnice – 
podhůří Krkonoš. Tam již bylo vidět ty-
pické podkrkonošské chalupy.

Další zastávka byla v Nové Pace. 
Největším lákadlem je zde Klenotnice 
drahých kamenů. Na pohled nenápadné 
kameny v sobě skrývají nádherně zbar-
vené, či jemně krystalické divy přírody, 
které umně vybroušené a leštěné jsou 
kouzelnými šperky. Těžko je si před-
stavit, že v těchto místech se rozlévalo 
moře a mnohý kamenný zázrak vyvrhly 
tehdy činné sopky.

Vzpomněli jsme si i tragického osu- 

du slavného cestovatele šlechtice Kryš-
tofa Haranta z Polžic a Bezdružic, 
který byl spolu s 26 dalšími odsouzenci  
21. června 1621 popraven na Staro-
městském náměstí.

Dvanáct hlav popravených bylo pro 
výstrahu až do roku 1631 na mostecké 
věži vystaveno a teprve po zklidnění po-
voleno pohřbít. Nejdříve byly uloženy do 
hrobu v Týnském chrámu, po roce měly 
být přeneseny do kostela sv. Salvátora. 
Tam jejich stopa mizí. Nikdy nebyly na-
lezeny.

V červnu připravujeme další zájezd. 
Navštívíme Chrudim, starodávné město 
založené ve 13. století – je zde expozice 
loutek. 

Další zastávkou budou Holice s mu-
zeem slavného cestovatele Holuba. 
Abychom naplnili zahrádkářské zájmy, 
prohlédneme si arboretum ve Vysokém 
Chvojně.

Pojeďte s námi, za krásami, za po-
znáním.

Zlata Homolková

Program Člověk a kůň

Program Člověk a kůň
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Chceme vám pro zajímavost přiblížit některé přes 100 let 
staré zápisy ze schůzí místního výboru (pozn.: písmo origi-
nálu je v dnešní době téměř nečitelné a gramatika je pro nás 
v mnoha případech již obtížně srozumitelná).

    
Na schůzi. odbývané dne 28. března 1897 sepsaný protokol 
schválený aby se daly doklady, aby osada Senohrabská byla 
oddělena od obce Mirošovické tím se protokol schvaluje.

Osada Senohrabská dosud s osadami Mirošovickou, Vše-
šimskou a Božkovskou v jednu obec spojená, od těchto odlou-
čená a v obec samostatnou proměněna má býti. Jmění spo-
lečné osady tyto nemají, nýbrž každá má své vlastní jmění, již 
sama spravuje.

Základní jmění společného chudinského ústavu rozdě-
leno bude dle poměru daně pozemkové v tom případě, nebu-
de-li vyšetřeno jakým způsobem vzniklo.

    
Další zajímavý zápis je z 26. března 1899:
1. Dnešního dne přišel Jan Bauer do obce, je již starý a sešlý, 
takže sám vyživovati se nemůže i musí obec oň se postarati, 
poněvadž ale obec sama nemá prostředků, aby mu poskyt-
nouti mohla byt a výživu, bylo usneseno, aby vyživován byl 
po číslech, kdež by také vždy měl byt. Po kolik dní v každém 
čísle by živen býti měl, budiž dle daní rozvrženo. Poplatníci, 
kteří v obci se stále nezdržují, mají rovněž dle poměru daní 
přispěti na Bauerovo ošacení.

2. Bude se konati dražba o pronájem obecních pastvin. 
Bylo usneseno pastviny pronajmout a to na tři roky vcelku jed-
nomu. Kdo bude pásti musí dle počtu dobytka připlácet na ná-
jemné. Nájemce bude povinnen zaplatit celou nájemní činži 

vždy 16. května najednou na celý rok napřed složiti. Na chudý 
ústav zaplatí se z každého zlatého 2 kr.

    
V roce 1900 je v naší knize protokolů zapsáno toto:
Protokol sepsaný 12. června 1900. Jednání o pěšině, která od 
Senohrab vede přes parc. č. 379 (les) 385 (pastvina) a 384 
(louka) a nynější majitel chce zameziti ji používati.

Pan Antonín Šimek dřívější majitel pozemků prodal tyto 
panu staviteli Václavu Havlovi z Prahy, od toho je nyní převzal 
pan Hugo Lendecke, kamnář z Prahy Nekázanka 13. a tento 
poslední chtěje snad na pozemcích stavěti je chce ohraditi 
a tím zamezuje pěšinu, která od nepaměti je používána jako 
cesta.

    
Pan Hugo Lendecke si zřejmě koupi pozemků rozmyslel, 
protože v r. 1901 už jedná obec pouze s panem Havlem:
Protokol sepsaný 29. října 1901 projednává znovu cestu od 
zadu nádraží přes pozemky pana Havla a potoční mostek 
přímo do Hrušova. Místní výbor se usnesl aby tato cesta ne-
byla od pana Havla pro veřejnost mezena.

Protokol sepsaný 27. listopadu 1901, jehož předmětem je 
soudní spor proti panu Václavu Havlovi staviteli v Praze, za 
Senohraby má býti zastoupen J.U.Dr. Emilem Kchanem v Ří-
čanech. Vzešlé výlohy hradí obec Senohraby.

    
Jak soudní spor dopadl, se ze zápisů nedovíme, ale mohli 

bychom zjistit, jestli některou z vil nebo domů nepostavil v Se-
nohrabech známý stavitel Václav Havel.

Zápisy končí v roce 1906.
Pro Hlásku vypsala Marta Přibíková  – tel. 323 655 161

Z HISTORIE SENOHRAB
Obecní kronika, která byla psána v Senohrabech od začátku 20. století a doplněna i o středověkou historii 
širokého okolí Senohrab, byla odevzdána do státního archivu ke zpracování. Pro obec byly  tři knihy kroniky 
uloženy v digitalizované podobě na  obecním úřadě, kde bude časem zřízen zatím malý archiv s historickými 
dokumenty, zápisy, fotkami atd. Zájemci by si zde mohli archiv prohlédnout a kroniku pročíst. Ve psaní kro-
niky pokračujeme, a proto žádáme vás, čtenáře, kteří máte fotografie jak z dřívější, tak i z dnešní doby, které
byste chtěli vložit do vznikajícího archivu obce, písemné paměti, dokumenty, vzpomínky atd., které by mohly 
být zapsány do kroniky, abyste se ozvali. 
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 KNIHOVNA

Za nemocnou paní Juliánu Müllerovou se podařilo zajistit 
náhradu do obecní knihovny a od středy 20. května 2009 
se opět půjčují knížky ve stejný den a čas.

    

 INFO

V pátek 29. května 2009 od 11.00 na ČT1 bude vysílána 
v pořadu Barvy života reportáž z přívozu senohrabských 
říčních lázní.

    

INFO

Oznámení o přerušení dodávky elektřiny dne 4. června 
2009 od 8.00 do 16.00 v ulicích Nad Stráněmi, Svahová, 
Slepá, od trafostanice k hlavní silnici, bytovka, obchod, 
Klánovka.

    

 VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU

Dne 5. a 6. června 2009 proběhnou v naší obci volby do 
Evropského parlamentu.

Volební místnost na obecním úřadě se otevře v pátek 
5. 6. 2009 ve 14.00 hodin a uzavře ve 22.00 hodin a v so-
botu 6. 6. 2009 bude otevřena od 8.00 do 14.00 hodin.

V této souvislosti žádáme občany, kteří nemají 
poštovní schránku nebo číslo popisné jejich domu 
není viditelně umístěno, aby sdělili na obecní úřad 
místo, kam chtějí doručit volební lístky. 

    

 INFO

Dne 6. června 2009 bude velkooběmový kontejner na 
komunální odpad umístěn před budovou OÚ. V prostoru 
za hasičským domem bude v tento den soutěž dobrovol-
ných hasičů „Dobrovolný železný hasič 2009“.

    

 OČKOVÁNÍ KRÁLÍKŮ 

Dne 20. června 2009 bude zajištěno očkování králíků. 
Kdo má o očkování zájem, přihlašte se na obecním úřadě 
u paní Sovové. Cena cca 20,- Kč/kus.

    

 OČKOVÁNÍ PSŮ

Dne 1. července 2009  bude na ploše před obecním úřa-
dem probíhat očkování psů, a to od 16.00 do 16.30. Cena 
je 85,- Kč.

    

 OPRAVA 

SDH Senohraby nepořádalo 30. dubna 2009 od 20.00 
hodin čarodějnice na Pelešce. Tuto akci pořádal kolektiv 
občanů Senohrab pod vedením Miroslava Duška ml.

Sběr svoz odpadu ze zahrad, údržby zeleně a z domácností je 
prováděn z přistavených plastových nádob (barva hnědá) o obje-
mu 120 l, 240 l a 1100 l.

Bioodpad je svážen v intervalech od 1. 4. do 30. 9. jednou 
týdně, od 1. 3. do 31. 3. a od 1. 10. do 31. 10. jednou za čtrnáct 
dní a v zimních měsících – listopad, prosinec, leden a únor 
jedenkrát v měsíci.

CELKOVÁ  CENA za pololetí – včetně nádoby

Objem 
nádoby

celková cena 
bez DPH

celková cena 
včetně DPH 9%

120 l 450,- 535,50
240 l 590,- 702,10

1 100 l 3 450,- 4 105,50 

Do nádoby patří – například listí, tráva, plevel, zbytky rostlin, 
dřevné štěpky ze stromů a keřů, piliny, hobliny, ovoce, zbytky 
zeleniny, spadané ovoce, kávová sedlina, skořápky od vajec

Do nádoby nepatří – například zbytky jídel, jedlé oleje, maso, 
kosti, uhynulé zvířectvo, znečištěné piliny a hobliny, biologicky 
nerozložitelné odpady
Vzniklé odpady při údržbě a svozu jsou v maximální míře dále 

využívány a to především kompostováním, následné biologicky 
aktivní substráty jsou zpětně využity.

Pravidelný svoz od 1. 7. 2009 do 31. 12. 2009

CELKOVÁ ROČNÍ CENA – včetně nádoby

Objem
nádoby 

celková cena
bez DPH

celková cena
včetně DPH 9%

120 l  895,- 975,55 
240 l 1 065,- 1 165,85 

1 100 l 6 825,- 7 439,25 

František Sedláček, ASP služby spol. s r.o., 
Provozovna Říčany, tel. 323 605 482-4

 

KRÁTKÉ ZPRÁVY 
ZE SENOHRAB A OKOLÍ

BIOLOGICKY ROZLOŽITELNÝ ODPAD
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Jsme moc rády, že vás můžeme informovat o tom, že 
Dětský klub Zajíček funguje úspěšně již několik týd-
nů. Děti se těší na paní učitelku, kamarády, hračky, vy-
cházky, hry, písničky i na ostatní program. Do Zajíčka 
chodí rády, což nás i rodiče moc těší.

Provoz s dopoledním programem (7.45 – 12.30) byl 
zahájen 4. května 2009. Profesionální a zkušená paní 
učitelka Ivana Vágnerová připravuje program a stará se 
o děti od 2,5 do 6 let. Kromě učebních témat (osnovy 
dle MŠMT), tvořivých aktivit (výtvarné aktivity, hudba, 
tanec atd.) a vycházek do přírody je do programu denně 
zařazována výuka angličtiny. 

V tuto chvíli Zajíčka navštěvuje celkově 15 dětí. Ně-
které děti dochází každý den, většina na několik vy- 
braných dnů v týdnu. Každý den se tak v Zajíčku se-
jde 4 – 8 dětí. Díky malému počtu dětí jsou PROGRAM 
A VÝUKA VYSOCE INDIVIDUÁLNĚ ZAMĚŘENY. 
Takže žádné dítě se nenudí a v momentě, kdy vyžaduje 
pozornost (pomoc, podporu), je mu tato okamžitě po-
skytnuta. 

A zde je několik důležitých informací:

1. JEŠTĚ MÁME NĚKOLIK VOLNÝCH MÍST! Plná ka-
pacita je max. 12 dětí denně. Takže máte-li zájem, 
můžete své dítě přihlásit a přivést již nyní. Stačí se 
ohlásit telefonem, mailem nebo osobně (viz. níže).

2. PRÁZDNINOVÝ DOPOLEDNÍ PROVOZ s možnos-
tí přihlásit se na konkrétní vybrané dny/data. Tato 
možnost se týká samozřejmě i dětí, které dochází do 
jiných státních či soukromých školek. Přihlásit své 
dítě můžete také již nyní.

3. OD 1. ZÁŘÍ 2009 CELODENNÍ PROVOZ (7.30 
– 17.30) s předpokládanou kapacitou až 25 dětí. 
K současné paní učitelce přibude ještě jedna zkuše-
ná pedagožka a přestěhujeme se do větších prostor. 
Přihlašovat své děti na plnou (každodenní) docház-
ku či pouze na vybrané dny v týdnu můžete také již 
nyní.

Rezervace, přihlášky a více informací na 
www.rczajicek.cz nebo na tel: 775 190 324 

či mailem durakova@rczajicek.cz.

Oceníme jakoukoliv pomoc a podporu. Kromě sponzor-
ských darů věcných i finančních nám pomůže také to,
že informace o Dětském klubu Zajíček budete šířit dál. 
Především mezi rodiče, jejichž děti se nedostaly do stát-
ní školky, a tedy uvítají tuto službu. Děkujeme předem.

Za realizační tým se s vámi na shledanou těší 
Petra Krupičková.

Občanské sdružení zakládá 

TALENT školičku 
v Senohrabech. 

V případě zájmu o bližší informace 
pište na e-mail: 

talentskolicka@email.cz

prodej přírodního kamene
andezit, rula, vápenec, pískovec, břidlice,  

žula, mramor

pro použití:

v interiéru a exteriéru 

– na dlažby, obklady, zdění

v zahradní architektuře  

– kusové a dekorativní kameny, valouny, 

štěrky, šlapáky

Prodejna: 

Všechromy, u dálnice D1, exit 15

silnice směr Velké Popovice, cca 250 m od dálnice

tel. 724548233; www.kamenkonrad.cz

KÁMEN


